



### WHAT IS PAPERAZZO?

*Paperazzo* is a magazine that provides exciting reading material and which connects haptics and technology in a unique way: each issue uses the most diverse types of paper combined with discerning finishing and printing processes.

*Paperazzo* is the trade magazine for paper decision-makers, print buyers, creative printers, agencies, publishers and producers of branded goods and companies that use paper.

*Paperazzo* has set itself the objective of not only describing the infinite possibilities that paper has to offer, but at the same time demonstrating that, and in which way, this can become reality.

The magazine is published by a publisher that specialises in trade magazines in the paper, printing and packaging area; it appears four times a year and has a circulation of 10,000 copies. More information: [www.paperazzo.de](http://www.paperazzo.de)

### WAS IST PAPERAZZO?

*Paperazzo* ist ein Magazin, das spannenden Lesestoff liefert und auf einzigartige Weise Haptik und Technik verbindet: In jeder Ausgabe werden verschiedenste Papiere mit anspruchsvollen Veredelungen und Druckverfahren kombiniert.

*Paperazzo* ist die Fachillustrierte für Papierentscheider, Print Buyer, kreative Drucker, Agenturen, Verlage sowie Markenartikler und Unternehmen, die Papier einsetzen.

*Paperazzo* hat sich zum Ziel gesetzt, nicht nur die unendlichen Möglichkeiten die Papier bietet, zu beschreiben – sondern gleichzeitig den Beweis dafür anzutreten, dass und auf welche Weise diese Wirklichkeit werden können.

Das Magazin wird von einem auf Fachzeitschriften im Bereich Papier und Druck spezialisierten Verlag, herausgegeben und erscheint viermal im Jahr in einer Auflage von 10.000 Exemplaren. Mehr unter: [www.paperazzo.de](http://www.paperazzo.de)

## COVERSTORY THE MAKING OF



10

### REGISTER PAPER SAMPLES

**Cover** Invercote Metalprint  
**03–18** GardaMatt Art

**03** Editorial... *Courage to Change Mut zum Wandel*

**06** Arena

**08** Paperthings

—

#### Paper & People

**10** Coverstory... *With all Senses Mit allen Sinnen*

**14** Agency... *They work! Die wirken!*

—

#### Packaging

**19** Na:Pac... *Paper instead of Plastic Papier statt Plastik*

**20** Fable Naturals... *Say Goodbye to Plastic Adieu Plastik*

**22** Labels... *Naturally appealing for individualized Drinks  
Natürlich anmutend für individuelle Getränke*

**24** Swatch book... *Luxury Packaging Bible Bibel der Luxus-Verpackung*

**25** Wine... *The Label sells the Bottle Das Etikett verkauft die Flasche*

**26** Folding box... *Five Senses of Packaging Die fünf Verpackungssinne*

**30** Eberl Print's calendar... *A year of Perfect Packaging  
Ein Jahr Verpackungsinspiration*

**32** Material... *Security for Sweets Sicherheit für Süßwaren*

—

#### Letterpress

**36** First Letterpress-project... *Impressionable Realizations  
Prägende Erkenntnisse*

—

#### Specialty papers

**40** Sweet Innovation... *Chocolate wrapped in Chocolate  
Schokolade verpackt in Schokolade*

—

#### Direct mailing

**40** Clickable Paper... *From Off- to Online – replacing the QR code*

—

#### Standards

**47** Professor Paper

**48** Events

**49** Up Next / Imprint Vorschau / Impressum

**50** Market place Marktplatz